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Besvarelse af FOU spørgsmål nr. 107 stillet efter ønske fra folketingsmedlem Frank Aaen, EL.

Spørgsmål nr. 107:

Er ministeren enig i det australske forsvarsministeriums vurdering af, at en beslutning om nye 
kampfly sagtens kan udskydes til efter 2012, når målet er at have en kampklar eskadron i 2018?

Svar:

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet er der indhentet en udtalelse fra Forsvarskommando-
en, der har oplyst følgende:

”Australien har foretaget typevalg af nye kampfly til fordel for Joint Strike Fighter (JSF). Dertil 
kommer, at Australien allerede har godkendt anskaffelsen af den første leverance af JSF bestå-
ende af 14 fly, hvilket fremgår af vedlagte pressemeddelelse fra den australske forsvarsminister 
af 25. november 2009. Den fremgår af pressemeddelelsen, at Australien forventer at godkende 
næste leverance på mindst 58 JSF i 2012. Australien har derudover option på at anskaffe yderli-
gere JSF, hvorved det samlede antal JSF vil komme op på ca. 100 stk. Optionen overvejes nær-
mere, når beslutning om tidspunktet for udfasning af F/A-18F Super Hornet nærmer sig.

Forsvarskommandoen har ikke konkret kendskab til baggrunden for den australske beslutning
og kan derfor ikke kommentere den yderligere.

Det kan dog oplyses, at der jf. Forsvarskommandoens vurdering vil gå minimum ca. 5 år fra 
kontraktforhandlinger med den foretrukne leverandør indledes, til levering af nye kampfly kan 
påbegyndes. Forud herfor kommer nødvendige forberedelser til kontraktforhandlingsfasen. Op-
bygningen af en indledende operativ kapacitet baseret på nye kampfly vil derudover tage en 
række år fra leveringen starter.”

Jeg kan henholde mig til det af Forsvarskommandoen oplyste. Den ovenfor nævnte pressemed-
delelse er vedlagt som bilag til min besvarelse.
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